
با تداوم روند نزولی ارز مطرح شد؛

اقتصادی 6

گروه اقتصادی - مدیرکل شیلات 
هرمزگان با بیان اینکــه حدود ۱۰ هزار 
شــناور قایق صیادی غیر مجاز در سطح 
اســتان وجود دارد، تأکید کرد: این میزان 
شناورهای غیر مجاز قابل نظارت نیستند 

و کنترل آنها سخت است.
عبدالرســول دریایی در نشست با 
فرماندار و رئیس دادگســتری شهرستان 
جاســک، با اشــاره به تخمیــن بالغ بر 
۱۰۰ هــزار تن صید غیر مجاز ســالانه 
توسط شــناور های غیر مجاز در استان 
هرمزگان، افزود:  حدود ۱۰ هزار شناور 
قایق صیادی غیر مجاز در ســطح استان 
وجود دارد و  این میزان از صید غیر مجاز 
در حالی اســت که شناورهای غیر مجاز 
قابل نظارت نیستند  و کنترل آنها سخت 

است.
وی با بیان اینکه دریا توان افزایش 
هــای بهره بــرداری از ذخایر را ندارد  و 

اگر فکری نشــود ذخایر ژنتیکی از بین 
می رود، اظهار کرد: متاسفانه روش های 
صید مخرب و بی مجوز به  ساحل و نوار 
ساحلی نیز رســیده است که متاسفانه با 
ادوات صید نامناسب و غیر مجاز آبزیان 

مولد و نابالغ را صید می کند.
هرمــزگان  شــیلات  مدیــرکل 
خاطرنشان کرد: در استان هرمزگان ۲۲۳۷ 
کیلومتر نوار ساحلی داریم که بدون شک 
امکانــات، تجهیزات و نیروی انســانی 

موجود نیز جوابگوی این امر نیست.
وی افزود: یــگان حفاظت آبزیان 
شــیلات بدون شک با ۸ پایگاه و حدود 
۸۰ درصد کمبود نیرو در اینیگان  قادر به 
حفاظت از منابع آبزیان شیلات هرمزگان 
نخواهــد بــود و نیازمند توجــه ویژه و 
همکاری ســایر دســتگاه ها ذی ربط و 

ارگان های دریایی است.
دریایی اضافه کرد: شناسایی بیش 

از  ۱۰ هزار شــناور غیر مجاز قایق )بیش 
از هزار پانصد فروند شناور غیر مجاز در 
شهرستان جاسک( نشان از هجمه صید 
غیــر مجاز بر آبزیان دارد و  بدون شــک 
در صورت تــداوم روند صید غیر مجاز 
این شناورها آسیب های جبران ناپذیری 

برای دریا شاهد خواهیم بود.
وی  بیکاری، خشکســالی، کمبود 
فرصت های شغلی در سواحل، سهولت 
در رفــت و آمد به دریا با هر وســیله و 
در هرزمان، ســود دهی صید غیر مجاز، 
دسترســی و ارزان بودن ادوات صید غیر 
مجار در همه فروشگاه ها، فراوانی کارگاه 
های غیر مجاز ســاخت شناور و ... را از 
اهم دلایل افزایش صید غیر مجاز دانست 
و عنوان کرد: دریا بدون شک جوابگوی 

این هجمه صید غیر مجاز نیست.
مدیرکل شیلات هرمزگان خسارت 
به جامعه صیادی مجاز، فشار بیش از حد 

به ذخایر آبزیان، ورود شــناورهای لنج  
ترال از اســتان های مجاور، عدم رعایت 
حریم های مرزی،استفاده از اتباع بیگانه 
بــر شــناورهای متخلف و غیــر مجاز، 
تخلفــات احتمالی صیــد صنعتی،عدم 
وجود سامانه ردیابی بر روی شناورهای 
صید ســنتی در راستای کنترل و نظارت 
بیشــتر به دلیل گرانی ســامانه، قاچاق 
آبزیــان، ایجــاد آلودگی های زیســت 
محیطی،وجود شــناورهای متخلف به 
راحتی در بنــادر، موتورهای نامتعارف 
و... از اهم  مشــکلات صید غیر مجاز و 

آسیب به ذخایر خواند.
وی ایجــاد پایگاه هــای جدیــد، 
تخصیص اعتبارات جاری برای گشــت 
زنی، تخصیص اعتبــارات برای ارتقای 
نــاوگان یــگان حفاظت منابــع آبزیان 
شیلات، جذب نیروی انسانی، همکاری 
همه دستگاه های اجرایی در این زمینه را 

از اهم ملزومات برای ارتقای برخورد با 
صید غیر مجاز خواند.

دریایــی همچنیــن با اشــاره به 
اختصاص ۲۴۰ فرونــد مجوز صید در 
راســتای ســاماندهی وضعیت صیادی 
جاســک از آغاز فراینــد واگذاری این 

مجوزها به مردم جاسک خبر داد.
وی در پایان بیان کرد: از این میزان 
مجوز، ۲۲۰ مجوز برای شناور های قایق 
دیزل و ۲۰ فروند شناور لنج آب های دور 

اختصاصی تن ماهیان است.
فرماندار شهرســتان جاسک نیز با 
بیــان اینکه بر خود بــا صید غیر مجاز از 
اولویت های این شهرستان است از همه 
دستگاه هایی اجرایی و ذی ربط خواست 
در برخــورد با این مهم اتحاد و همراهی 

کامل را داشته باشند.
محمد رادمهر در ادمه ضمن تشکر 
از تدابیر خوب اخیر اندیشــیده شده از 

سوی شــیلات در برخورد با صید ترال 
گفت: خوشبختانه اقدامات خوبی انجام 
شــده که امید اســت آموزش و فرهنگ 
ســازی صید نیز بیش از پیش در دستور 

کار قرار گیرد.
در ادامه این نشست فرمانده یگان 
حفاظت منابع آبزیان شیلات هرمزگان با 

اشاره به ظرفیت های صید و صیادی در 
شهرســتان جاسک گفت: این شهرستان 
یکی از پر ظرفیت ترین استان هرمزگان 
در حوزه صید و صیادی اســت که بدون 
شــک نیازمند نظارت و کنترل بیشتری 
خواهد بــود که متاســفانه تجهیزات و 
نیروی انســانی کافی بــرای این مهم در 

شهرستان جاسک وجود ندارد.
ســرهنگ محمد حســن آزادی 
افزود: با توجه به همکاری خوب نیروی 
دریابانی و ســپاه، یــگان حفاظت منابع 
شیلات هرمزگان در صورت تامین اعتبار 
و هزینه های ســوخت آماده کامل برای 

انجام عملیات پاکسازی دارد.

مدیرکل شیلات هرمزگان:

فعالیت ۱۰ هزار شناور قایق صیادی غیر مجاز در هرمزگان 

۹ طرح پیشنهادی برای واردات خودرو

گروه اقتصادی- عبدالناصر همتی 
در گفتگویی به تحولات بازار ارز اشــاره 
و تاکیــد کرد که بازار ارز به ســمت نرخ 

تعادلی حرکت خواهد کرد.
متن مصاحبه رئیــس کل بانک 

مرکزی را در ادامه می خوانید:
اخیر  تحــولات  دکتــر  آقای 
در بــازار ارز را چگونــه ارزیابی 

می کنید؟
من در مصاحبه ای در روز ۲۳ مهرماه 
امســال اعلام کردم، فشار حداکثری در 
روزهای پایانی خود است و بر این نکته 
پافشاری کردم که ریسک بازار ارز بسیار 

بالاســت و از مردم خواســتم که به بازار 
وارد نشوند. 

الان پس از ســه هفته شاهد کاهش 
چشــمگیر نرخ در بازار هستیم. نرخ ارز 
متأثــر از ریســک های غیراقتصادی به 
میزان زیادی از سطح تعادلی خود خارج 
شــده بود و برای من مشــخص بود که 
با چشــم انداز رفع موانع، اثر متغیرهای 
غیراقتصادی بر قیمــت ارز، تقلیل یافته 
و نــرخ مبتنی بر عوامــل پایه ای اقتصاد 

خواهد شد. 
بانک مرکــزی اجازه خواهد داد تا 
انتظارات مثبتــی که اکنون وجود دارد و 

موجب خلق روند نزولی شــده اســت، 
کاملًا تخلیه شود. در عین حال که معتقدیم 
با کاهش ریسک های برونزا و تعیین نرخ 
ارز بر مبنای متغیرهای اقتصادی، دســت 
بانک مرکزی برای مدیریت بازار بســیط 
تر خواهد شد و در نتیجه ثبات بازار بیش 

از گذشته نمود پیدا خواهد کرد.
در چنــد روز اخیــر اخباری 
مبنی بر تغییر نرخ ســود نیز در 
رسانه ها منتشر شده است. البته 
برخی از خبرها به افزایش و برخی 
به کاهش این نرخ اشاره داشته اند. 
آیا بانک مرکزی تصمیم تازه ای در 

این خصوص گرفته است؟
همین که این اخبار متناقض اســت 
نشــان دهنده شــایعه بودن آنهاســت. 

واقعیت آن اســت، بانک مرکزی با تغییر 
چارچوب سیاستگذاری پولی خود بر آن 
شــد تا با تعریف کریــدور نرخ که کف 

آن نرخ ســپرده گذاری سیستم بانکی نزد 
بانک مرکزی و سقف آن نرخ اعتبارگیری 
بانک ها از بانک مرکزی است، نرخ سود 

بین بانکی را در این کریدور قرار دهد و با 
اثرگذاری بر این نرخ، سیاست پولی خود 
را تنظیــم کند. ما اکنون در بانک مرکزی 

بــا رصد مداوم تورم، تحولات بازارهای 
دارایی و دیگر متغیرهای کلان اقتصادی، 
نســبت به تعیین نرخ های کریدور و نرخ 

هدف که در درون کریدور تعیین می شود 
و نرخ بهره بین بانکی را به سمت آن سوق 
می دهیــم، تصمیم گیری می کنیم و تأکید 

می کنم در حال حاضر با وجود تعادل در 
ریســک های مثبت و منفی اقتصاد ملی، 

تصمیمی برای تغییر در نرخ ها نداریم.
البتــه فراموش نکنیم که سیاســت 
پولی ذاتاً برای افــق کوتاه مدت و برای 
تعدیل چرخه های تجاری به کار می رود 
و بانــک مرکزی باید به شــکل واکنش 
سریع عمل کند و نشان دهد که می تواند 
بخوبی و به فوریت ریسک ها را شناسایی 
و نســبت به آنها پاســخ دهد. از این رو، 
نباید از بانک مرکزی انتظار داشــت که 
همیشــه در را روی یک پاشنه بچرخاند 
و اتفاقاً هر چه واکنش های سیاســتگذار 
به ریســک ها بیشتر باشــد، نشان دهنده 

کارآمدی آن است.
نکتــه دیگری که باید بدان اشــاره 
کنم، آن اســت که با تعریف چارچوب 
جدید سیاستگذاری پولی، بانک مرکزی 
عملیات بازار باز را برای جهت دهی نرخ 
بین بانکی به سمت نرخ هدف آغاز کرد. 
این ابزار دهه ها در بانک های مرکزی دنیا 
وجود داشته که در دوره اینجانب در بانک 
مرکزی ایران عملیاتی شد. در هفته های 
اخیر نیز بانک مرکزی توافق بازخرید را 
بــرای تزریق مــدت دار نقدینگی مورد 
نیاز بازار بین بانکی معرفی کرده اســت. 
این قرارداد تازه موجب انعطاف پذیری 
بیشتر برای مدیریت نقدینگی، نرخ سود 
و همچنین سیگنال دهی به بازار نسبت به 

موضع سیاست پولی می شود.
مسأله دیگری که در بانک های 

مرکزی دنیا وجود دارد شفافیت در 
سیاستگذاری است، بانک مرکزی 
در این راستا چه اقدامی انجام داده 

است؟
در چارچوب جدید سیاست پولی، 
بانک مرکزی شــفافیت را سرلوحه کار 

خود قرار داده است. 
کلیه اقدامات مربوط به سیاســت 
پولــی و عملیات بازار باز به ســرعت از 
طریق اطلاعیه هایی در وبســایت بانک 
مرکزی منتشــر می شود و به اطلاع مردم 
رسانده می شــود. از سوی دیگر ما تمام 
تــلاش خود را می کنیم تا یک سیاســت 
ارتباطی مســتحکم را با مردم و عاملان 
بازار داشته باشیم و موضع سیاستی خود 
را به شــکل سریع و شــفاف در اختیار 

مخاطبان بگذاریم.
روند تورم را در ماه های آتی 

چگونه ارزیابی می کنید؟
واقعیــت آن اســت کــه امســال 
شوک های متعددی به اقتصاد کلان وارد 
شــد مانند کرونا، کاهش صادرات نفتی، 
جهش انتظــارات تورمی که این عوامل 
باعث شــد تا روند تورم صعودی شود. 
اما با وجود کاهش ریســک ها در محیط 
بین الملــل و انتظار ثبــات در بازارهای 
دارایی، پیش بینی می شود که در ماه های 
آتی شــاخص های قیمتی نیــز به تبع آن 
وضعیت باثبات تری داشــته باشــند و 
فشارهای تورمی که مردم عزیز ما در این 

ماه ها متحمل شدند، تقلیل یابد.

گــروه اقتصــادی - وزیــر راه و 
شهرســازی گفت: با ریزش قیمت دلار و 
تثبیــت آن، انتظار جامعه برای از بین رفتن 
حباب های چند لایه قیمتی که با جهش نرخ 
دلار ایجاد شــده بود، به حق اســت و باید 
شــاهد ورود به کانال های واقعی قیمت ها 
در تمام بخش ها و کالاها و خدمات باشیم.

محمد اســلامی درباره انتظار مردم 
نســبت به کاهش قیمت ها در بازار مسکن 
با توجه به ریزش نرخ دلار، اظهار داشــت: 
نکتــه حائز اهمیت این اســت که همواره 
تحــولات نــرخ ارز و طلا و بــه ویژه ارز 
بر روی کالا و خدمــات اثرگذار بوده و با 
یکدیگر هم پیمایی مستمر داشتند. طبیعی 
است که امروز که جریان نرخ ارز معکوس 
شده و شــاهد افت نرخ دلار هستیم، باید 
قیمت ها کاهش یابد چراکه قیمت مسکن و 
انواع کالا و خدمات به بهانه افزایش قیمت 

ارز، بالا رفته بود و رشــد قیمت ها در بازار 
مســکن ارتباطی با عرضه و تقاضا نداشت 

و ندارد.
وی تاکیــد کرد: با ریزش قیمت دلار 
و تثبیت آن، انتظار جامعه برای از بین رفتن 
حباب های چند لایه قیمتی که با جهش نرخ 
دلار ایجاد شــده بود، به حق اســت و باید 
شــاهد ورود به کانال های واقعی قیمت ها 
در تمام بخش ها و کالاها و خدمات باشیم.
وزیر راه و شهرسازی افزود: متاسفانه 
دیده ایم که در این شــرایط به لحاظ سنتی، 
در قیمت ها چســبندگی ایجاد می شود و با 
وجود اینکه ارز از قیمت بالا رها شــده اما 
قیمت انواع کالا و خدمات رها نمی شــود، 
از بین رفتن این چسبندگی قیمت بستگی به 
مردم دارد که تا چه حد در این زمینه مصمم 
باشند و از خود اراده نشان دهند که در کنار 
دولت و سیستم نظارتی با این حباب های 

باقی مانده، مقابله کنند تا به شــرایط عادی 
و طبیعی قیمت ها در انواع بازارها برسیم.

اسلامی درباره تحلیل هایی که گفته 
می شــود، بازار مســکن از این تحولات 
و کاهــش نرخ ارز دیرتر اثــر می پذیرد و 
نمی تــوان بلافاصله بــا کاهش قیمت ارز 
منتظر کاهش قیمت ها در بازار مسکن بود، 
گفت: درصورتی این تحلیل ها می شود که 
دیدیم قیمت مســکن یک شبه بدون دلیل 
منطقی بالا می رفت و فقط به بهانه رشــد 
نرخ دلار، قیمت ها را بالا می بردند بنابراین 
این تحلیل ها را نوعی سوءاستفاده می دانم.

وی ادامــه داد: افــرادی که در زمینه 

ســوداگری و دلالی فعالیت دارند و خود 
عامل بخشــی از این قیمت های کاذب و 
حباب آلود محسوب می شوند این تحلیل 

ها را ارایه می دهند.
اسلامی تاکید کرد: همانطور که یک 
شــبه قیمت ها را با افزایــش نرخ دلار بالا 
بردند الان هم باید بپذیرند که چســبندگی 

قیمت ها به هیچ وجه توجیه ندارد.
وزیر راه وشهرسازی همچنین درباره 
تعیین قیمت بلیت هواپیما با توجه به ریزش 
نرخ دلار گفت: در همان زمان که نرخ دلار 
رو به رشد بود با افزایش نرخ بلیت هواپیما 
مخالفــت کردیم و اجازه افزایش قیمت را 

ندادیم و درخواســت افزایش قیمت بلیت 
هواپیما را به انجام کار کارشناســی محول 

کردیم.
اســلامی ادامــه داد: وزارت راه و 
شهرســازی به موضوع رعایــت فاصله 
گذاری اجتماعی و پذیرش مســافر با 6۰ 
درصــد ظرفیت هواپیمــا و به ممنوعیت 
اقداماتی از ســوی شرکت های هواپیمایی 
تاکید داشــت که رعایــت پروتکل های 

بهداشتی را به مخاطره می انداخت. 
وی بیــان داشــت: با وجــود اینکه 
قیمت قبلــی بلیت هواپیما با ارز نیمایی با 
مبنای قیمتی یــازده هزار تومان تعریف و 

تعیین شــده بود از مدیران عامل شرکت ها 
و ســازمان هواپیمایی کشوری خواستیم 
که متاثر از ایــن جهش قیمت ارز تصمیم 
هیجانی اتخــاذ نکنند و با صبر و حوصله 
و کارشناســی دقیق آن را بررسی و تصمیم 

گیری کنند.

گروه اقتصــادی - در ادامه افتتاح 
پروژه هــای گازرســانی در دولت »تدبیر 
و امیــد« ، امــروز و با حضــور وزیر نفت 
۱۸۱ پروژه بــا اعتبار ۱۸۸ میلیارد تومان به 

بهره برداری رسید.
در مراســمی با حضــور وزیر نفت، 
معاون وزیر نفت و مدیرعامل شرکت ملی 
گاز ایران، مدیرعامل شــرکت گاز اســتان 
فارس و تنی چند از مســوولان اســتانی، 
بهره بــرداری از ۱۸۱ پروژه گازرســانی در 
اســتان فارس به صورت ویدئو کنفرانس 

آغاز شد. 
بنابر این گزارش، این طرح ها شامل 
تکمیل عملیات گازرسانی به یک شهر، ۵۵ 
روســتا و ۱۲۵ طرح صنعتی بوده تا گام بلند 

شــرکت گاز برای حرکت به سمت توسعه 
اقتصادی، افزایش رفاه، ایجاد اشتعال و حفظ 

محیط زیست در استان فارس باشد.
گازرســانی روســتایی از محــل 
صرفه جویی در مصرف ســوخت مایع از 
سال ۹۳ با شتاب همراه شد. تا پیش از دولت 
تدبیر و امید، ایران ۱۴ هزار روســتا داشت 
که به شبکه گاز متصل بودند. این روستاها 
البته بیشتر روستاهایی بودند که دسترسی به 
آن ها آسان بود و گازرسانی با هزینه کمتری 

انجام شده بود.
روســتاهای باقی مانــده بــه دلیل 
صعب العبــور بــودن هزینــه بالایی برای 
گازرسانی داشتند و تامین اعتبار برای ادامه 
گازرســانی روستایی نیازمند تدبیری دیگر 

بود. از همین رو در بند »ق«بودجه ســال ۹۳  
تصمیم بر آن شــد تا از محل صرفه جویی 
در مصرف سوخت مایع، هزینه گازرسانی 

تامین شــود. این اقدام نیز انجام شــد تا در 
مجمــوع در دولت تدبیــر و امید ۱۸ هزار 
روســتا به شــبکه گاز متصل شود و تعداد 

روستاهای گازدار به ۳۲ هزار روستا برسد. 
آمارهایی که نشان می دهد سهم دولت تدبیر 
و امید در گازرســانی روستایی بیش از ۵6 
درصد اســت. کارنامه دولت در هفت سال 
گذشــته حکایت از آن دارد کــه ۱۸ هزار 
روستای کشــور با جمعیت یک میلیون و 
6۰۰ هزار خانوار از گاز طبیعی از نعمت گاز 
برخوردار شدند. همچنین پیش بینی می شود 
تا پایان سال ۹۹ حدود ۹۵ درصد از جمعیت 

ایران از گاز طبیعی بهره مند باشند.
نگاهــی بــه آمارهای گازرســانی 
روستایی نشــان می دهد که بیشترین سهم 
گازرســانی روستایی در دولت تدبیر و امید 

مربوط به استان های مرزی کشور است.
آمارهای شرکت ملی گاز از گازرسانی 

روســتایی طی هفت سال گذشته، حکایت 
از آن دارد کــه اســتان خراســان جنوبی با 
رشدی یک هزار و ۳۲۵ درصدی در نهضت 
گازرسانی روستایی، مقام نخست را به خود 
اختصاص داده اســت. هرمزگان و سیستان 
وبلوچســتان نیز در رتبه هــای بعدی قرار 
دارند. همچنین ایلام، بوشــهر،  آذربایجان 
غربی و اردبیل نیز در مقایسه با سایر استان ها، 
 رشد بیشتری را در گازرسانی روستایی ثبت 

کرده اند.
این آمار نشــان می دهد اهتمام دولت 
تدبیر و امید در گازرســانی روستایی علاوه 
بر تامین ســوخت مورد نیاز روســتاییان، 
 تحقق عدالت اجتماعی در مناطق محروم و 

استان های مرزی نیز بوده است.

وزیر راه و شهرسازی:

با کاهش نرخ دلار ، قیمت ها باید کاهش یابد

با حضور ویدئو کنفرانسی وزیر نفت؛

۱۸۱ پروژه گازرسانی با اعتبار ۱۸۸ میلیارد تومان به بهره برداری رسید

گــروه اقتصادی - بــه دنبال اینکه 
ارائه ۹ طرح پیشــنهادی از ســوی انجمن 
واردکنندگان خودرو برای واردات خودرو، 
دبیر این انجمن نیز معتقد است که در حال 
حاضر و باتوجه به شــرایط فعلی صنعت 
خــودرو و بازار آن و همچنیــن با وجود 
انتقــاد وزیر از کیفیت خودروهای داخلی، 
بخش خصوصی قادر بــه واردات خودرو 

حتی بدون انتقال یک دلار ارز است.
در حالی که علیرضا رزم حسینی، وزیر 
صنعت، معدن و تجارت )صمت( در حاشیه 
سفر اخیر خود به استان کرمان و در دیدار با 
نماینده ولی فقیه در این استان، ضمن تاکید 
براینکــه هر ایرانی حــق دارد خودروی با 
کیفیت و با قیمت مناسب سوار شود، برای 
بار دوم از مردم بابت کیفیت پایین و قیمت 
بالای خودروهــای داخلی عذرخواهی و 
تصریح کرد کــه در دوران فراوانی ارز نیز 

نتوانستیم خودروی مناسب به مردم تحویل 
دهیم. 

وی معتقد است که ممنوعیت واردات 
خودرو سبب شده تا خودروسازان هرگونه 
که خواســته خودرو تولیــد و با هر قیمت 
دلخواهی روانــه بازار کنند؛ لذا به نیابت از 
مسئولان قبلی از مردم عذرخواهی می کنم.

این روزها بحث واردات خودرو در 
مجلس نیز مطرح شده که طبیعتا نظرات مثبت 
و منفی هم برای آن وجود دارد. گویا برخی 
نمایندگان پیشنهاد واردات داده اند و براین 
اساس مجلس طرحی برای حوزه خودرو 
دارد که احتمالا در طی هفته های آتی بررسی 
خواهد شد. در این رابطه مهدی دادفر-دبیر 
انجمن واردکنندگان خودرو- ضمن اعلام 
۹ طرح پیشــنهادی انجمــن مذکور برای 
واردات خودرو بدون انتقال ارز به مجلس 
شورای اسلامی اظهار کرد: در شرایط فعلی 

بخش خصوصی و واردکنندگان رســمی 
کشــور قادر به واردات خودرو حتی بدون 
انتقال یک دلار ارز است. ضمن اینکه با رفع 
ممنوعیت واردات خودرو، به طور تقریبی 
۱۴ هزار نیروی انسانی تعدیل شده به چرخه 

کار باز خواهند گشت.
وی ضمن تاکیــد براینکه با واردات 
خودرو، قیمت ها در بازار به شدت کاهش 
خواهد یافت، گفــت: اگر دولت رضایت 
به آزادســازی واردات خودرو دهد،  اولین 
نتیجه ای که حاصل شده و از التهابات بازار 
خواهد کاســت، این است که بازار خودرو 
آرام شــده و  قیمت خودروهایی که تا سه 
میلیارد تومان هم بالا رفته اســت، بســیار 
کاهش خواهد یافت. بــه جرات می توان 
گفــت که به دنبال کاهش نرخ ارز، با همین 
نرخ فعلی در صورت آزادســازی واردات 
خودرو، خودروهای لوکس سه میلیاردی به 

زیر یک میلیارد هم خواهد رسید.
براســاس اعــلام دبیــر انجمــن 
واردکنندگان خودرو، ۹ طرح پیشــنهادی 
انجمن واردکنندگان خــودرو به مجلس 
شورای اســلامی برای آزادسازی واردات 

خودرو به شرح زیر است:
۱ - اجازه از سرگیری واردات خودرو 
با استفاده از سرمایه  ایرانیان خارج از کشور 
)تبدیل تهدید به فرصت( کلیه مسئولیت های 
اجرایی اعم از رایزنی، معرفی حســاب و 
وجوه به ســفارت جمهوری اســلامی در 
کشــور مبداء و … را واردکنندگان راســا 

پذیرا خواهند بود.
۲ - اجــازه از ســرگیری واردات 
خودرو با استفاده از سرمایه های شرکت های 
نمایندگــی و مالکان کســب و کار حوزه  
تجارت خــودرو )ورود دارائی ها از طریق 

خودرو به کشور(

۳ - اجازه از سرگیری واردات خودرو 
با استفاده از اعتبار یک تا دو ساله شرکت های 
تولیدکننده اصلی به نمایندگان شــان بدون 
خروج هرگونه ارز یا ریال از کشور حداقل 

در شرایط فعلی
۴ - اجــازه از ســرگیری واردات 
خــودرو برای خودروهــای هیبرید صرفا 
جهــت جایگزینی و به کارگیری در حمل 
و نقل عمومی )این مهم منجر به نوســازی 
ناوگان حمل و نقل عمومی و حداقل کاهش 
مصرف ســوخت به میزان ۴۰ درصد برای 
این نوع از خودرها ضمن ارتقاء سطح ایمنی 
و آســایش رانندگان خودورهای عمومی 

خواهد شد(
۵ - اجــازه از ســرگیری واردات 
خودرو صرفا بــرای واردات خودروهای 
کــم مصرف که منجر به کاهش حداقل ۴۰ 
درصدی مصرف ســوخت، این ســرمایه 

جایگزین ناپذیر خواهد شد.)خودورهای 
زیر ۱۵۰۰ سی سی(

6 - اجــازه از ســرگیری واردات 
خودرو صرفا برای واردات خودروهای با 

ارزش کمتر از ۱۰ هزار یورو
۷ - اجازه از سرگیری واردات خودرو 
با استفاده از بخشی از منابع ارزی بلوکه شده 

حاصل از فروش نفت
۸ - اجازه از سرگیری واردات خودرو 
با ســهمیه بندی خودروهای وارداتی بین 
فعــالان حوزه و تخصیص حجم معینی از 
واردات بــه هر یک از فعالان با هدف حفظ 
کسب و کار این فعالین این حوزه از کسب 

و کار
۹- اجــازه از ســرگیری واردات 
خودرو به ازا انجام صادرات کالا توســط 
واردکنندگان خودرو بــا کارت بازرگانی 

واردکننده خودرو

رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به تحولات اخیر بازار ارز گفت: دست بانک مرکزی برای مدیریت بازار 
بسیط تر خواهد شد.

دست مان برای مدیریت 
نرخ بازتر می شود

استاندار هرمزگان:

زمان تشریفات اداری ترخیص کالا و 
مواداولیه تولید کاهش یابد

رئیس اتحادیه مشاوران املاک:

سقوط آزاد قیمت مسکن در راه است؛ رونق 
بازار مسکن در آینده نزدیک

گروه اقتصادی - استاندار هرمزگان، بر ضرروت تفویض اختیارات قانونی به استان ها 
برای اتخاذ تصمیم آنی در شــرایط حســاس جنگ اقتصادی و به منظور کاهش مدت زمان 
تشریفات اداری ترخیص کالاها و مواد اولیه تولید تاکید کرد. فریدون همتی در نشست با 
نایب رییس مجلس شورای اسلامی و جمعی از نمایندگان افزود: هرچقدر زمان تشریفات 
اداری در زمینه ترخیص کالاهای اساسی و همچنین مدت زمان حضور کالاها در گمرکات 
و بنادر کاهش پیدا کند، این کالاها سریع تر به دست مصرف کننده می رسد و مانع التهاب 
در قیمت ها می شود. وی بیان داشت: مدیران هرمزگان نیز خواستار اختیارات بیشتر و تغییر 
قوانین به منظور تســهیل شــرایط واردات و صادرات هســتند که بتوانند در شرایط جنگ 
اقتصادی ازاین اختیارات استفاده کنند و مدت زمان تشریفات اداری واردات کالاهای اساسی 
و مواد اولیه تولید کاهش داشته باشد.  استاندار هرمزگان اظهارداشت: آشنایی نمایندگان با 
درخواســت های مدیران میدانی و عملیاتی یکی از دلایل اصلی برگزاری این نشست بود 
و تلاش مدیران براین اســت که نمایندگان مجلس، مردم را نســبت به ضرورت تفویض 
اختیارات قانونی به استان ها و اصلاح قوانین دست و پا گیر ترغیب کنند. وی بیان داشت: 
مدیران عملیاتی در شــرایط جنگ اقتصادی باید از اختیارات کافی و قانونی نیز برخوردار 
باشند که بتوانند به کمک کشور بیایند. استاندار هرمزگان با اشاره به تدبیر مهم رهبرمعظم 
انقلاب  و تشکیل نشست سران قوا برای حل مسائل کلان، گفت: وظیفه دولت، مجلس و قوه 
قضاییه اینست که برای حل مشکلات مهم در کنار هم قرار گیرند و باید در استان ها نیز مشابه 
چنین نشست های با حضور مدیران این مجموعه ها برگزار شود. وی گفت: خوشبختانه در 
هرمزگان این رویه وجود دارد که لازمه همیشگی و بویژه شرایط جنگ اقتصادی است و در 
سایه این هماهنگی و همدلی ها به نوعی نقش پشتیبانی کشور را نیز برعهده دارد، اتفاقات 
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واقعیت آن اســت، بانک مرکزی با تغییر چارچوب سیاســتگذاری پولی خود بر آن شــد تا با تعریف کریدور 
نرخ که کف آن نرخ ســپرده گذاری سیســتم بانکی نزد بانک مرکزی و ســقف آن نــرخ اعتبارگیری بانک ها 
از بانک مرکزی اســت، نرخ ســود بین بانکی را در این کریدور قرار دهد و با اثرگذاری بر این نرخ، سیاســت 
پولــی خــود را تنظیم کند. ما اکنون در بانک مرکــزی با رصد مداوم تورم، تحــولات بازارهای دارایی و دیگر 
متغیرهــای کلان اقتصادی، نســبت به تعییــن نرخ های کریدور و نــرخ هدف کــه در درون کریدور تعیین 
می شــود و نرخ بهره بین بانکی را به ســمت آن ســوق می دهیم، تصمیم گیری می کنیم و تأکید می کنم در حال 
حاضــر با وجود تعادل در ریســک های مثبت و منفــی اقتصاد ملی، تصمیمی برای تغییــر در نرخ ها نداریم.


